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Milí spoluobčané, paní Zima šla uţ snad definitivně ulehnout k zaslouţenému odpočinku a 

nechala k nám přijít jaro a s ním i první letošní vydání Strachotínského zpravodaje. Jako vţdy se 

dozvíte, co se dělo na zasedání obecního zastupitelstva, jak se přes zimu dařilo našim hasičům i 

fotbalistům a mnoho dalšího. O pár řádek se s Vámi tentokrát podělí i pan starosta: 

 

 

Váţení občané,  
Dovolte mi přispět pár řádky do našeho zpravodaje. Chtěl bych zodpovědět některé otázky 

občanů, které se protřípají v hospodách, v obchodě, a na různých rozích naších ulic. 

Například proč se stavěla hřbitovní zeď? Stavěla se proto, ţe stará zeď byla značně 

poškozena, ale hlavním důvodem bylo rozšíření hřbitova. Odstraněním staré zdi se rozšířil prostor 

o 60 cm a tím vejde do tohoto prostoru celá jedna řada hrobových míst. Na tuto akci jsme čerpali 

dotaci 152 000 Kč. 

Někteří občané se ptají proč stavět parkoviště? 

Stavbou parkovacích míst naproti hřbitovní zdi chceme ulehčit ulici Pouzdřanské a zlepšit její 

průjezdnost, která v poledních hodinách, kdy se díky vyhlášené restauraci sjíţdějí na obědy lidé 

z okolí, je skoro nulová. A také chceme zamezit parkování na chodnících a tím jejich poškozování. 

 

Pavel Matýšek, starosta obce 

 

Ze zastupitelstva 

                                                                                                   
Zasedání zastupitelstva dne 18.2.2010 

schválilo: 

- záměr pořízení nového územního plánu 

- inventurní zápis – vyřazení majetku 

- smlouvu s firmou SELF o provozu kabel. TV 

- záměr pronájmu Saulokny a její odbahnění 

- pronájem hřiště a kabin Sokolu 

- ošetření a kácení stromů 

- veřejnoprávní kontrolu v MŠ 

- rozpočtové opatření 

- rozpočet na rok 2010 

- projednání dluhu vůči MěÚ Hustopeče 

- smlouvy o vypracování dotace na bezdrátový 

   rozhlas 

Zasedání zastupitelstva dne 11.3.2010 

schválilo:  

- smlouvu o pronájmu Saulokny 

- smlouvu o pronájmu hřiště a kabin 

- název nové ulice 

- záměr účasti naší obce v projektu nakládání 

s bioodpady 

- návrh na rozdělení výsledku hospodaření MŠ 

za rok 2009 

- kupní smlouvy na pozemky 

- různé – vyhodnocení maškarního plesu 

            -  vypracovávání kupních smluv na   

                pozemky (dlouhé termíny) 



 
Zasedání zastupitelstva ze dne 18.2. 2010 bylo rušné a bohaté na připomínky. Chtěl bych se 

k jedné připomínce vrátit a hlavně ji uvést na pravou míru. Jedná se o připomínku, která vyzněla 

tak, ţe Sokol není tolik prospěšný pro obec jako hasiči, kteří pomáhají při odstraňování spadlých 

stromů a větví po bouřkách. Při jedné z bouřek, po které spadl strom u domu pana Přibyla a 

ulomila se velká větev u sklepa pana ing. Josefa Knápka hasičům pomáhal Zdeněk Zvěřina (člen 

sokolu), byl jsem tam i já, jestli jako člen sokolu nebo jako starosta, to je přece jedno. Pomáhali 

občané Sklepní ulice, jako například pan Hort, který dokonce není ani občanem Strachotína. Tímto 

chci říci, ţe to není o hasičích nebo sokolech, ale o lidech. Kdo má zájem pomoct pomůţe bez 

ohledu na to, jestli je hasič, rybář, sokol, myslivec nebo není nikde organizován. Mrzí mne, ţe se 

někteří občané snaţí vrazit mezi místní organizace klín a poštvat je proti sobě. Doufám ţe se jim to 

nepodaří. 

Pavel Matýšek, starosta obce 

 
Nová ulice 

 

 Během měsíce března probíhala anketa o názvu ulice v nové zástavbě domů, která je 

souběţná s ulicí Polní. Ze tří návrhů získal největší počet hlasů název „Pod Vinohrady“. Objevily 

se však i jiné, zajímavé návrhy, jako třeba ulice Čumilova, Drahá nebo U Naplavenin.  

 

 

Poplatky 
 

V roce 2009 se vybralo na poplatcích za odpad (400,- Kč na osobu nebo rekreační dům bez 

trvalého pobytu) celkem 322 400,- Kč a na poplatcích za uloţení odpadu do kontejneru v PPS 

AGRO a.s. Strachotín a za tříděný odpad od EKOKOMU jsme obdrţeli 87 618,- Kč, tj. celkem 

příjmy 410 018,- Kč. Výdaje za odvoz popelnic, kontejnerů, uloţení odpadů na skládku aj. činily 

celkem 561 682,- Kč. Rozdíl činí 151 664,- Kč. Vzhledem k finanční krizi se rozhodlo 

zastupitelstvo obce poplatek za odpad nezvyšovat a rozdíl ve výši 151 664,- Kč doplatit z rozpočtu 

obce. Poplatek je splatný dle obecně závazné vyhlášky do 31.3. běţného roku. 

 

 

Poděkování 
  

 Obecní úřad děkuje občanům, kteří se zapojili do úklidu veřejných komunikací a chodníků 

v zimním období. 

 

 

Z obce 

 
Počátkem ledna 2010 opět vyšli do ulic koledníci se zapečetěnými pokladničkami. 

Dobročinná akce Tříkrálová sbírka se v celostátním měřítku uskutečnila jiţ podesáté. 

Výtěţek Tříkrálové sbírky je tradičně určen především na pomoc nemocným, 

handicapovaným, seniorům, matkám s dětmi v tísni a dalším jinak sociálně potřebným skupinám 

lidí a to zejména v regionech, kde se sbírka koná. V našem regionu se jedná o Nízkoprahové denní 

centrum v Břeclavi. Tento projekt poskytuje sluţby lidem, kteří mají ve svém ţivotě jak sociální, 

tak existenční problémy a vyţadují pomoc od druhých. V letošním roce se v naší obci vybralo na 

kostel 13 159,- Kč a na charitu 9 703,- Kč. Celkem 22 862,- Kč.  

Všem občanům, co přispěli, děkujeme. 



Sbor dobrovolných hasičů 
 

I kdyţ se zdá, ţe v zimním období je méně aktivit, opak je pravdou. Velice důleţitý úkol 

měli mladí hasiči při hodnocení soutěţe  “O nejhezčí vánoční výzdobu domů“. Poctivě prošli úplně 

všechny ulice a zapisovali čísla domů, které je svou výzdobou zaujaly. Po sečtení hlasů se na 

1.místě umístil dům č.p.89 - pan Fiala, 2.místo č.p.112 - rodina Mikuláškova, 3.místo č.p.118  - 

p.Karasová. Všem znovu blahopřejeme a doufáme, ţe na Vánoce budete zase soutěţit s námi.  

Ihned po svátcích jsme se pustili do ,,uzlování“, protoţe 6.2. nás čekala soutěţ v Perné „O 

pohár starosty sboru v uzlování“. Opět jsme byli nováčci mezi obrovským mnoţstvím soutěţících 

(jednotlivci i druţstva). My jsme soutěţili pouze za jednotlivce a to ve sloţení Tomáš Vyskočil, 

David Zámečník, Vladimír Kaňa, Aneta Dobrovolná, Marek Dohnal a Jan Grégr. Všichni 

postupovali stále do čela a uţ se zdálo, ţe na umístění někdo z nich dosáhne, ale nováčci přeci 

nemůţou vyhrát hned napoprvé! Ale strach jsme všem nahnali. Však si zkuste uvázat 4 různé uzly 

kolem 35 vteřin.  

Do celostátní soutěţe „PO očima dětí“ jsme odeslali 3 výkresy, které mají šanci na postup 

do okresního kola. Malíři těchto výkresů jsou Tomáš Vyskočil a Honzík a Anetka Dohnalovi. 

Za odměnu za pilnou práci všech mladých hasičů jsme jeli na exkurzi do HZS 

v Hustopečích.  

Ale lenošit nemůţeme, čeká nás pokračování hry Plamen, tzn. poţární útoky, štafeta a jiné 

vědomostní soutěţe. Takţe netrénujeme jen nohy a ruce, ale i hlavu. Jestlipak víte, jaké jsou 3 

základní faktory hoření? Ne? Tak to se musíte zeptat našich mladých hasičů.  

„Velcí“ hasiči pomáhali OÚ s maškarním plesem. Ten se vydařil, masek bylo nad 

očekávání hodně a byly všechny nádherné. Kdo na plese nebyl, zaváhal. Takţe věříme, ţe to příště 

určitě napravíte a všem ostatním za účast děkujeme. 

V měsíci dubnu bude sběr starého ţeleza. Termín bude upřesněn v rozhlase.  

Dana Murínová 

 

 

TJ Sokol Strachotín 
 

V zimní pauze A-muţstvo hrálo zimní turnaj v Ţabčicích a několikrát všechna muţstva 

trénovala v hale v Uherčicích. Jarní část sezóny začne 28.3.2010 pro A-muţstvo v Nosislavi a pro 

dorost v Charvatské Nové Vsi. Přípravka začíná aţ 10.4.2010 v Dolních Dunajovicích a ţáci 

11.4.2010 v Brumovicích. Zveme všechny naše fanoušky.                          

Libor Knápek, předseda 

 

 

Myslivecké sdružení 
 

  „Na Štěpána“ se myslivci sešli k poslednímu společnému honu roku 2009 a završili 

úspěšný lov zajíců, baţantů, uţitkové zvěře. Během roku se odlovila i plánovaně zvěř srnčí i 

škodná, zastoupena hlavně liškou.  

  S nástupem mrazů a bohatého přídělu sněhu členům MS Strachotín přibylo i starostí o 

přikrmování zvěře. Musely se zajistit sluţby s krmením i mimo rozpis, zvěř přes silnou vrstvu 

sněhu neměla vůbec přístup k přirozenému krmivu a netrpělivě čekala u zásypů a krmelců na svůj 

příděl sena, zrna, někdy i kousek suchého pečiva. Ten kdo byl na procházce v přírodě a viděl 

krátery na polích ,se mylně domníval,ţe někdo zkoušel pyrotechniku. To se zvěř snaţila hrabáním 

dostat aspoň k řepce pod sněhem, coţ je zrovna plodina ve větší míře pro zvěř nebezpečná. A 

pozorovatelům, kteří viděli, jak myslivci rozhazují větve podél cest , musím vysvětlit, ţe je to 

určeno k ohryzu pro zvěř, která z kůry hlavně ovocných stromů získává potravu a ţiviny. Takţe to 



si myslivci nedělali pořádek doma na zahrádce, ale účelně napomáhali zvěři přeţít zimu a na konci 

měsíce února se tyto zbytky větví opět sbírají a likvidují. 

           Stejně jako my všichni i myslivci a zvěř po letošní dlouhé a tuhé zimě netrpělivě 

očekáváme příchod jara, tak si navzájem přejme ať nám sílící sluneční svit a prodluţující se den 

stimulují jen šťastné pocity a změny k lepší náladě. 

Gutmanová Jarmila 

 

 

Naše školička 
 

Podzim a zima se přehouply a my děti se těšíme na jaro. Vzpomínáme, jak jsme 

vystupovaly na mikulášské besídce, ale také se nám líbila besídka vánoční, kde jsme recitovaly, 

tancovaly a zpívaly pro maminky,tatínky, babičky a dědečky. Pod stromečkem jsme našly spoustu 

nových hraček a stavebnic. Maminky poseděly u kafíčka a všichni jsme ochutnali vánoční cukroví. 

Od ledna někteří z nás jezdí kaţdý pátek na plavecký výcvik do bazénu v Hustopečích, kam nás 

doprovází nová paní učitelka Iveta Strbáčková. 

           Kaţdý den, kdyţ přijdeme do naší školičky, máme spoustu práce. Nevíte jaké? No přece si 

musíme hrát. Předškoláci se chystají do školy, plní úkoly, nebo něco vyrábíme, cvičíme, učíme se 

nové básničky, písničky a tanečky. 

           Celou zimu jsme skotačily na sněhu a to se nám líbilo. Také si pochutnáváme na dobrotách, 

které nám vaří a chystá paní kuchařka. Někteří z nás, co půjdou do školy, se zúčastnili zápisu do 1. 

tříd na ZŠ. 

           Do naší školky přijede divadlo a kouzelník, s kterým budeme kouzlit. Také nás čeká výlet 

do hustopečské knihovny, kde je pro nás připravený program "putování s vláčkem". 

           Někteří naši kamarádi odejdou do školy a my ostatní děti i paní učitelky se těšíme na nové 

děti, které k nám do školičky přijdou v září. 

                                                                                                        Kolektiv dětí z MŠ ve Strachotíně 

 

 

ZŠ Dolní Věstonice 
 

Pololetí máme za sebou! 

Naše práce však neustala ani na chvilku. Pilně sbíráme známky na druhého pololetí. Pro některé je 

to obzvlášť důleţité. Přecházejí na vyšší stupeň naší základní školy nebo budou bojovat o přijetí na 

gymnázium. 

Ale přece je potřeba si trošku i odpočinout. Hurá! Jarní prázdniny! 

 

  - ....."Jarní prázdniny by měly být o dva týdny delší, aby si děti více oddechly od školních 

povinností." ..... (Katka) 

  - ....."Chtěla bych mít prázdniny delší. Protoţe kdyţ jsme na horách, tak si to sice uţiju, ale přece 

jenom je to krátká doba." ..... (Radka) 

  - ....."O jarních prázdninách jsem byl na Pálavě. A taky u majáku. Zaţil jsem tam spoustu 

legrace." ..... (Filip) 

  - ....."Na druhý den jsme pořezali dřevo. Natřeli jsme dílnu, kde byla králíkárna a vyzdobili ji. 

Pak jsme ještě natřeli i moje kolo. Na stříbrno."..... (Pavel) 

  - ..... "Mně se zdálo, ţe jsem mimozemšťan, který má tři hlavy."..... (Terezka) 

  - ......"O jarních prázdninách jsem jela k babičce. Byla to sranda. Hrála jsem si se třemi kočkami a 

se psem. Pak jsem běţela na babiččinu dobrou polévku. S dědou jsme hráli karty a Člověče, nezlob 

se." ..... (Kateřina) 

  - ....."Celý týden byl pěkný. V neděli jsem šel s tátou k babičce pokácet mandloň. Po práci jsem si 



hrál s babiččiným psem Benem." ..... (Liborek) 

  - ....."Jeden den jsem šla s tátou na ryby. Chytala jsem asi dvě hodiny. A najednou "ţbluňk"! 

Zrovna, kdyţ jsem se nakláněla k nástraze, spadla jsem do bláta. Táta říká: "Cos tam našla?" Já na 

to: "Nic." Zapomněla jsem, ţe nemám gumáky a vstoupila jsem do potoka. A teď mám ještě 

mokro v botech. Dnes mám samé neštěstí." ..... (Marcelka) 

  - ....."O jarních prázdninách jsem vytáhl kolo. Všechno jsem opravil, nafoukal obě duše a pak 

jsem kolo umyl. Vyjel jsem si na projíţďku. Jel jsem po polňačce. Jenţe zrovna včera pršelo a tak 

bylo všude bláto. Nalepilo se mi na kola a urvalo blatník, který vyletěl a zasekl přední brzdu. 

"Jééé!" zařval jsem. Kolo se postavilo na zadní a vyhodilo mě do vzduchu." ..... (Tomáš) 

  - ....."Byl krásný, skoro jarní den. Leţela jsem v posteli, protoţe jsem byla po nemoci. I druhý den 

bylo krásně a mně uţ bylo dobře. Tak jsem poprosila mámu, jestli s ní nemůţu jít na chvíli ven na 

čerstvý vzduch. Řekla, ţe mám počkat, ţe spolu půjdeme na procházku s naším pejskem."...(Míša) 

 

 

O jarních prázdninách jsme si uţili maminek, tatínků, babiček, dědečků i tet a strýců. A to 

je dobře. 

Ve škole opět plníme školní povinnosti, ale čeká nás nejen to. 

            Po návštěvě divadelního představení Vikingové v brněnském divadle Polárka, které máme 

moc rádi, jsme se hned v úterý rozjeli do Hustopečí na hudební pořad Zvěřinec. Ani jsme nevěděli, 

ţe jeho autor "děda" Pavel Novák, by měl následující den narozeniny. V dubnu se těšíme do 

Planetária v Brně. A také pilně nacvičujeme, protoţe ti nejlepší budou reprezentovat naši školu v 

pěvecké soutěţi "Mikulovský zpěváček" a v oblastním kole "Recitační soutěţe a dramatizace".  

Malujeme a tvoříme do soutěţe Recyklohraní, vymýšlíme, čím potěšíme maminky ke Dni 

matek ... Zkrátka - pořád máme spoustu práce. 

Děti a Danuše Knápková 

ZŠ Dolní Věstonice 

 

 

VI. Sokolský ples 
 

Po roční pauze se fotbalisté rozhodli znovu zorganizovat VI. Sokolský ples, na který dne 

30.1.2010 přišlo téměř 200 lidí. Na kaţdý stůl byla přichystaná jako pozornost láhev bílého a 

červeného vína. K tanci a poslechu hrála dechová hudba Túfaranka a je na místě podotknout, ţe to 

“rozbalili na plno”. Mnozí ze zúčastněných potěšili pořadatele chválou a někteří dokonce ples 

hodnotili jako jeden z nejpovedenějších. 

Jana Knápková 

 

 

Maškarní ples pro dospělé 
 

Maškarní ples pro dospělé zorganizovali hasiči a zastupitelé poslední sobotu v únoru, tedy 

27.2.2010. Návštěvnost bychom si přáli větší, ale byla taková jako obvykle, něco málo přes 100 

lidí. Ovšem rok od roku přijde více lidí v maskách (letos 70), a z toho vyplývá, ţe i dospělí si rádi 

hrají a blbnou. Kostýmy jsou – zdá se – rok od roku vypracovanější a nápaditější. Masky se bodují 

a vyhodnocují tři nejpovedenější. Letos vyhrály Iveta Štikarová a Ludmila Krejčí , které byly 

převlečeny za důchodce. Byly to jednoduché “kostýmy”- na obličejích gumové masky, ale styl, 

jakým se holky chovaly, neměl konkurenci! Třesoucí se ruce, pomalý nejistý krok, hudrování a 

vyhroţování berličkou – no prostě vítězství si zaslouţily na plné čáře.  

Jana Knápková 

 



Maškarní ples pro děti 
 

 Letošní maškarní ples pro děti pořádaný Sokolem připadl na sobotu 20.3.2010. Pořadem 

provázela a soutěţe organizovali paní Procházková s klaunem Ferdou z Brna, avšak rodičů, 

babiček a dědečků bylo letos více neţ dětí v maskách. Proto doufáme, ţe příští rok bude zdařilejší.  

 

 

Plánované kulturní akce 
 

30.4. – Pálení čarodějnic 

9.5. – Den matek 

 

 

 

Retrorubrika 
(citace z kroniky z let 1975 – 1993, psané panem J.Handlem) 

 

 

Historie vzniku a úspěchů hudebního souboru PALAVANKA 

 

 V roce 1960 vznikl v obci hudební soubor, zaloţený J.Řehákem a vedený ředitelem školy 

p.Handlem.  

 Po delší přestávce, vzniklé odchodem členů souboru do učebních poměrů a na studia, dal se 

soubor v roce 1975 opět dohromady. Vedení převzal na popud mechanizátora JZD Šafaříka učitel 

LŠU z Mikulova Karel Porubský. Vedení JZD zakoupilo pro členy souboru 12 nových hudebních 

nástrojů v ceně 28 000 Kčs. Z původního pionýrského souboru pokračovali: Josef Řehák, Zdeněk 

Malhocký, L.Beránek, Pavel Křivák, Vl.Nečas, J.Holešínský, J.Šedivý a J.Staněk. Nově přistoupili 

a začali se učit: L.Seidl, J.Stehlík, J.Strouhal a Z.Šmíd.  

 Obnovený soubor začal pilně cvičit téměř kaţdý večer. Na oslavě MDŢ měl první veřejné 

vystoupení.  

 V létě jim JZD zakoupilo stejné oblečení – tmavomodré kalhoty a ţluté košile. V srpnu 

reprezentovali naši obec na celostátních doţínkách v Brně.  

JZD jim za tuto reprezentaci umoţnilo několikadenní zájezd i s hudebními nástroji na Balaton, kde 

šířili mezi rekreanty slávu české muziky.  

 Na kvalifikační přehrávce ve Strachotíně dosáhli 60ti % kvalifikaci.  

V sezoně plesů v roce 1976 účinkovali téměř kaţdou sobotu. Hráli rovněţ na svatbách, dětských 

karnevalech, májových veselicích, na hodech, společenských večerech.  

20.11.1976 byli pozváni prostřednictvím závodu TATRA Kopřivnice na vystoupení v Katovicích 

v Polsku. Tam sklidili velký úspěch. 

20.2.1977 účinkoval soubor na výroční schůzi JZD Dukla. Před zmíněnou schůzí objednalo JZD 

pro celý soubor jednotné slovácké kroje v hodnotě 80 000 Kčs.  

V roce 1977 si zmíněný soubor zvolil název „Palavanka“. Při kvalifikačních přehrávkách získali 

60%. 

 Rok 1978 – Palavanka budila ve svých krojových vystoupeních v okolí značnou pozornost. 

Na okresním hodnocení obdrţela 80ti % výkonnosti. 

Rok 1979 – Palavanka nás reprezentovala na zahraničním vystoupení v NDR. Na okresní přehlídce 

získala 90ti % výkonnosti. 

Zpracovala Iva Maderová 

 

 



Bobři pivo neradi  

 

Nedávno jsem rozesmála kolegu v práci, kdyţ jsem prohodila u svačiny, ţe bobři nám snad 

zničí celý les, tedy poslední kousek lesa. Okamţitě se mu totiţ promítlo čemu já říkám les u 

Strachotína. Kdyţ přijel na návštěvu a chtěl vidět ten "kousek lesa" kam chodím na procházku a 

vyvětrat, strašně se smál, ţe těch pár stromům u Sajlovky (Saulokny) označuji tímto termínem. 

Takţe pohotově odpověděl, ţe bobr nebude mít moc práce "sundat" těch pár stromů.  

Je fakt, ţe ze začátku jsem se na něho (na bobra, ne na kolegu) mooooc zlobila, kdyţ kaţdý 

den přibývalo pokácených a poničených stromů. Ale jen do chvíle, kdy jsem měla štěstí a poprvé 

ho uviděla. Krásné, zajímavé zvířátko, které pláclo ocasem tak silně o hladinu, ţe jsem se lekla aţ 

jsem si......málem. Pak uţ jsem ho vyhlíţela skoro na kaţdé procházce, musím podotknout, ţe si 

musím přivstat a nebo jít naopak pozdě, za poledne nemám šanci.  

Na zasedání zastupitelstva jsem zaslechla informaci, ţe by se snad měla vybudovat bobří 

naučná stezka, tak to bychom my místní měli jít příkladem a vědět aspoň pár základních informací 

o tomto tvorečkovi, bobru evropském. Latinsky Castor fiber, z řádu hlodavci, čeledi bobrovití. 

Jeho hmotnost můţe být aţ 30 kg, je po kapybaře druhým největším hlodavcem. Je aţ metr velký, 

zavalitý, s hustou srstí, její hustota je 300 chlupů na mm
2
 a s dlouhým plochým ocasem. S tím 

plácá pěkně o hladinu, aby buď varoval ostatní členy rodiny, nebo postrašil případné nepřátele. 

Tak nevím jestli mě povaţoval za člena, kdyţ jsem tam za nimi skoro kaţdý den, nebo stále ještě 

za nepřítele. 

Je dokonale přizpůsoben ţivotu ve vodě díky plovacím blanám, které jsou na zadních 

končetinách, a uzavíratelným nozdrám. Uzavřít můţe i tlamu hned za předními řezáky, které tak 

můţe ve vodě plně vyuţívat. Oči jsou před vodou chráněny průhledným víčkem - mţurkou, nozdry 

a uši se mu pod vodou uzavírají chlopněmi ve tvaru ventilačních záklopek. Pod vodou je schopen 

setrvat aţ 20 minut. Kdyţ ho pozoruji, tak se mi zdá, ţe vklouzne při vyrušení pod vodu na delší 

dobu, ale dočetla jsem se, ţe pod vodou má vlastně vybudovaný svůj systém nor - kanálů, takţe se 

zanoří a proleze úplně na jinou stranu břehu neţ ho čekáme. To, ţe dovede uchopovat předměty 

také můţu potvrdit, jak by řekla teta z Hoštic, "na vlastní oči jsem to viděla Kelišová". Má totiţ 

pátý částečně protistojný prst na předních končetinách, čehoţ vyuţívá hlavně ke stavbě svého 

obydlí. Jeho hráze jsou nepřehlédnutelné, a klouzačky na březích jsou také jeho dílem. Hlavně v 

zimě na sněhu ho lze snadno stopovat kudy chodí pro zásoby k padlým stromům. Jeho potravou 

jsou byliny, větvičky a lýko z dřevin, nepohrdne ani zbytky zemědělských plodin jako je kukuřice 

nebo řepka. 

Takţe v kaţdém případě ty hromady odpadků, které se válejí kolem hráze a kanálu nejsou 

po bobří rodince, ty jsou po lidičkách, no raději bych napsala jiné označení, ale to bych zase 

urazila jiný ţivočišný druh. Opravdu bobr pivo nepije, paštiku Májku nerad, brambůrky Bohemia 

kvůli štíhlé linii taky nemusí, Kofola z PET lahve mu nedělá dobře na ţaludek. Hm, tak jsem se 

zamyslela co tomu nepořádku asi bobr říká, a co si o nás budou myslet případní návštěvníci naučné 

stezky... 

Bobr navíc i ekonomicky myslí, dřeviny nevyuţívá jen k potravě, ale i ke stavbě hrází a 

hradu - soustava kanálů jeho obydlí, většinou je staví tam, kde nemá moţnost obydlí pod zemí. 

Jeho systém budování hrází a hradů je prý podle stavebních inţenýrů velmi důmyslný a 

promyšlený. 

Bobři jsou aktivní po celý rok, takţe se s nimi můţeme potkat i v mrazivých dnech. Samice 

jsou březí 107 dní, rodí se 2-5 mláďat, které zůstávají aţ do dvou let v mateřské kolonii a jsou 

vychovávána svými staršími sourozenci. 

Kvůli své velmi kvalitní koţešině a masu byl skoro vyhuben. Bobr patří stále mezi 

ohroţené druhy, i kdyţ v poslední době se jiţ rozmnoţil na takové počty, ţe se zamýšlí o jejich 

řízeném, regulovaném odchytu. 

Gutmanová Jarmila 



Společenská kronika 

 

 
V prvním čtvrtletí tohoto roku jsme se 

 rozloučili s: 

 

Misterová Štěpánka 

Knápek František 

 

* * * 

 

V prvním čtvrtletí jsme přivítali na svět: 

 

Hašková Nikola 

Stehlíková Dorota 

 

Životní jubilea: 

 

Zálešáková Marie – 91 let 

Svoboda Jan – 86 let 

Mazurová Jiřina – 84 let 

Ondryášová Ludmila – 82 let 

Křiváková Růţena – 81 let 

Klimovič Josef – 81 let 

Pajer Jaroslav – 80 let 

Sobotka František – 70 let 

Jánoš Josef – 65 let 

 

 

 

 

 

 

Hezké a veselé prožití 

velikonočních svátků 

 

 
 

Kabelová televize 

 

 
Koncem dubna končí vysílání kabelové televize 

v dnešní podobě. Dotazy k přechodu na 

digitální vysílání zodpoví níţe uvedený 

pracovník firmy SEFL servis. 

 

 

 

Roman ABRAHÁM 

 
tel.:      +420 533 383 373 

tel.:      +420 533 383 333 

fax:      +420 533 383 334 

mobil.  +420 606 684 286 

e-mail:   abraham@selfservis.cz 

 

SEFL servis,spol. s r.o. 

Pálavské nám. 11 

628 00 Brno 

CZECH REPUBLIC 

 

www.selfservis.cz         *       www.moravianet.cz 
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Obrazová galerie 

 

 

 

                     
 

   Školka        Návštěva HZS v Hustopečích 

 

 

 

 

   

 

     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

          „Bobří stezka?“     

 

 

                     Maškarní ples pro dospělé - vítězové 

 



 
 

 

Palavanka 
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